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Úvodník

Cyklostezka „Blatovská“

Vážení Kolodějáci,
vánoční svátky se kvapem blíží, které dou-
fám, budou pro nás pro všechny plné po-
hody a klidu bez zbytečného stresu. Nad-
cházející Vánoce nám předznamená již
tento víkend první adventní neděle, kdy pro-
běhne tradiční rozsvícení vánočního stromu
v areálu ZŠ. Pozvánku naleznete uvnitř no-
vin a všichni jste srdečně vítáni. Nehledě
však na vánoční svátky, každodenní život
neustále plyne, a proto i v posledních letoš-
ních novinách přinášíme některé důležité
informace o naší městské části. Během uzá-
věrky byla například dokončena nová cy-
klostezka „Blatovská“, vyhotoveny byly tak-
též další dvě etapy chodníkového programu
(v ulici K Běchovicům) a finišuje výstavba
chodníku v lokalitě Panenky. Dozvíte se dále
detailní informace o vyhlášené výzvě na
pronájem uzavřených potravin, aktualizo-
vaný harmonogram na rekonstrukci komu-
nikací, které jsou doprovázeny sice ne ne-
překonatelnými, ale určitými těžkostmi, které
ovšem k podobným stavbám patří. Projektů
v různých fázích rozpracovanosti pro zvele-
bení Koloděj je samozřejmě více. I nadále
Vás budeme průběžně o všech informovat
tak, jak jsme činili v minulém volebním ob-
dobí. V novinách opět naleznete informace
přímo od místních spolků včetně jejich po-
zvánek na nejrůznější předvánoční akce,
které sami organizují a to s podporou MČ či
ve vzájemné spolupráci.
Nelze se nezmínit o proběhlých volbách do
místního zastupitelstva. Výsledky voleb jistě
všichni znáte (výsledky jsme nechali roz-
nést do schránek).

v Kolodějích, jejíž součástí je taktéž právě do-
končená cyklostezka „Blatovská“ (navazuje na
ul. Václava Chocholy), která propojuje Koloděje
a Újezd nad Lesy dále směrem na Klánovice –
cyklotrasa A50/500 (délka 765 m, šířka 3 m).

Jsme rádi, že jsme byli
vyslyšeni a povedlo se
nám na MHMP prosa-
dit rekultivaci histo-
rické cesty Blatovská
alej, původně neutě-
šená polní cesta. In-
vestorovi Hlavnímu
městu Praha, objedna-
teli stavby TSK a všem
zainteresovaným pra-
covníkům tímto děku-
jeme za vstřícnost a

Zveme Vás tímto na slavnostní otevření cyklos-
tezky „Blatovská“ dne 11. 12. 2018 od 10:00
hod., které se bude konat na kolodějské straně.
Průběžně Vás informujeme o přípravách vý-
stavby a zkvalitnění sítě cyklostezek a cyklotras

pokračování na str. 2

Milí Kolodějáci,
jsem opravdu poctěna, že Vás mohu již po-
druhé oslovit z pozice Vámi zvolené sta-
rostky. Vy jste svými hlasy rozhodli o tom, že
kandidátka Naděje pro Koloděje získala ve
volbách velmi silný mandát. Z výsledků voleb
mám opravdu upřímnou radost. Na jedné
straně cítím, že jste pozitivně zavnímali 
a ocenili vše, co se nám společně s ostatní-
mi zastupiteli naší radnice podařilo za minulé
funkční období zrealizovat. Na druhé straně
vidím velkou příležitost dotáhnout mnoho
rozdělaných projektů či nových aktivit ke
zdárnému konci. Děkujme Vám za podporu. 
Ráda bych Vám představila ve stručnosti
novou sestavu zastupitelů. Prvním místosta-
rostou je Vladimír Mužík, který byl velkou po-
silou naší kandidátky. Ráda bych tímto
Vladimírovi  poděkovala za obrovský kus
práce, který pro Koloděje v minulém období
odvedl.  Vaše hlasy dále rozhodly, že novým
zastupitelem se stal Tomáš Pravda, který se
s velkým  nadšením věnuje malým koloděj-
ským fotbalistům a v zastupitelstvu bude
novým předsedou kontrolního výboru a zá-
roveň členem sportovní komise. Zastupite-

lem je nově i Zde-
něk Trojan, který
tak obětavě hájil
kruhový objezd 
v Kolodějích a patří
mezi zakladatele
Naděje pro Kolo-
děje. V zastupitel-
stvu bude novým
předsedou finanč-
ního výboru a bude
mu svěřena super-
vize nad městskou
policií.
V nově složeném zastupitelstvu vítám zástupce
sportovců, Slavoj Koloděje, kteří u Vás rovněž vý-
razně zabodovali. Paní Marie Šoutová je novou
místostarostkou Koloděj s kompetencí pro školství.
Navíc se ujala správy místního hřbitova. Dalším
novým zastupitelem je Jiří Erben, dlouholetý před-
seda Slavoje, který bude předsedat majetkové 
a stavební komisi.
Sedmým Kolodějákem, který získal Vaší důvěru 
a tím i zastupitelský mandát, je pan Martin Vlček.
Opět to byly Vaše hlasy, které Martina posunuly ze
třetí pozice na kandidátce
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Zprávy z úřadu

Střípky z jednání Zastupitelstva 
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Úvodník

Společné Koloděje až do zastupitelstva. Po do-
hodě bude Martin členem kontrolního výboru 
a dále se bude věnovat otázkám spojených se
životním prostředím.
Jak sami vidíte, milý spoluobčané, tým který jste
nanominovali na další 4 roky, má opravdu hodně
co nabídnout. A já jsem si jista, že všechny výzvy,
které před námi stojí, společně zvládneme!
Jsem opravdu hrdá, že volební účast v Kolodě-
jích byla nejvyšší z celé Prahy. Svědčí to, mimo
jiné, o Vašem upřímném zájmu o dění v naší
městské části. O tom, že Vám osud věcí veřej-
ných není lhostejný, že Vám na budoucnosti na-
šich Koloděj záleží.
Váš zájem o dění v Kolodějích se zrcadlí taky 
v bohaté spolkové činnosti, působí zde jede- 
náct spolků.

Mám radost z toho, že jsme mohli v letošním
roce rozdat na spolkovou činnost rekordní sumu
ve výši 550 tis. Kč. 
Velmi aktivní jsou kolodějští senioři, kteří organi-
zují pro své členy desítky akcí ročně. Slavoj Ko-
loděje, ve kterém je organizováno přes 90
sportovců, vyvíjí bohatou sportovní i spolkovou
činnost. FK Slavoj je patronem místního fotbalu,
sdružuje nejenom naši mládež, ale i dospělé fot-
balisty. Místní spolek rybářů, který se tak obě-
tavě stará o naše dva rybníky a organizuje
rybářské závody. Bez spolku Spolek přátel Kolo-
děj bychom si nemohli představit Svatomartin-
ský průvod, tak jako akci Kolem okolo Koloděj
bez spolku Zažít spolu. Jezdecký klub pořádá
jezdecký den a taky naší městskou část repre-
zentuje na republikových závodech talentovaná
jezdkyně Natálie Tarabiny. Již tradiční turnaje v
pétanque se konají pod dohledem spolku SAKO,
který udržuje pétanque hřiště ve skvělé kondici.
SK Slavoj organizuje již tradičně fotbalové zá-
pasy staré gardy a další akce. Místní kolodějští
hasiči zase pomáhají při zajištění akcí v rámci
Koloděj a jsou připraveni pomoct i při živelných

pohromách, které se nám naštěstí vyhýbají.
Poděkování patří všem Vám, kteří se zajímáte 
o dění v Kolodějích a přispíváte svou činností
buď organizačně, nebo třeba jenom svou účastí
na pořádaných akcích.
Vydání Kolodějských novin, které právě držíte 
v rukách, je poslední v letošním roce. Ráda bych
proto využila příležitosti a posunula se v myš-
lenkách k tomu, na co se celý rok těšíme. Ano,
blíží se doba Vánoc, doba zklidnění a rozjímání.
Doba, kdy jsme rádi v kruhu své rodiny a mezi
svými blízkými. První adventní neděle 2. 12.
bude v Kolodějích dnem, kdy bude v podvečer
opět rozsvícen vánoční strom. Bude zde vystou-
pení dětí a taky dětský vánoční jarmark. Koledy
si zazpíváme spolu se sborem Dubečanky. Ne-
dílnou součástí rozsvícení vánočního stromu
bude i vánoční svařák, vánočka a koláčky. Jste
srdečně zvaní! 

Přeji Vám krásné prožití vánočních svátků a do
nového roku hodně zdraví a úspěchů.

Vaše starostka Angela Morávková
Ve střípkách ze zastupitelstva naleznete vý-
sledky ustanovujícího zastupitelstva. Nyní již
tedy máme plnohodnotné zastupitelstvo,
které čítá 7 zastupitelů, a já pevně věřím, že
nyní již bude předvolební politika upozad-
něna a budeme se soustředit na projekty,
které je potřeba realizovat a na správu Kolo-
děj. Složení zastupitelstva a první společná
jednání všech zastupitelů tomu nasvědčují.
Doufám tedy, že v konstruktivním a racio-
nálním duchu budeme i nadále pokračovat. 

Na závěr mi dovolte Vám všem, Vašim rodi-
nám a dětem popřát pohodové Vánoce, bo-
hatého Ježíška a mnoho zdraví a úspěchů do
nového roku.

Vladimír Mužík
předseda redakční rady

pokračování ze str. 1

Cykostezka „Blatovská“
spolupráci. Nyní tedy v této lokalitě máme kvalitní
propojení pro cyklisty dále směrem do Klánovic
či Běchovic. Vzhledem k tomu, že povrchová
úprava této komunikace je provedena z hladkého
asfaltu, budou moci tuto část cyklotrasy využívat
taktéž sportovci na in-line bruslích, což je pro Ko-
lodějáky přínosné. Cyklostezka s podobnými pa-
rametry nám zde chyběla. Samozřejmě nebudou
chybět odpočívadla s mobiliářem – stojany na
kola, lavičky a stoly, odpadkové koše, a částečně
nově vysázená zeleň. Pokud jde o prořezy, zej-

Celé zápisy lze získat na adrese: www.kolodeje.cz/úřednideska.

Ustavující zasedání nově zvoleného ZMČ
Praha – Koloděje 30. 10. 2018
Přítomni: Ing. Angela Morávková, Bc. Vladimír Mužík, Marie Šoutová,
Mgr. Zdeněk Trojan, Tomáš Pravda, MUDr. Martin Vlček
Zahájení v 17:00 hod, ukončení v 17:43

Složení slibu zastupitele – všichni zastupitelé řádně složili slib.
Určení počtu místostarostů – ZMČ schválilo zvolení dvou místosta-

ména keřů, bude dále jako kompenzace realizo-
vána náhradní výsadba a to v lokalitách na Skále
a v Areálu zdraví a hasičské louky. Jezdci na ko-
ních pro svou jízdu budou mít vyhrazen zatrav-
něný pás na západní trase cyklostezky. Tedy
nikdo nepřijde zkrátka. Věříme, že novou cy-
klostezku bude řada z nás s radostí využívat.

Angela Morávková – starostka
Vladimír Mužík – místostarosta

rostů MČ.
Určení počtu uvolněných členů zastupitelstva – ZMČ schválilo, že
pro výkon funkce starosty MČ a 1. místostarosty MČ bude člen zastupi-
telstva uvolněn.
Volba starosty – ZMČ volí starostku Ing. Angelu Morávkovou.
Volba 1. místostarosty – ZMČ volí 1. místostarostou Bc. Vladimíra 
Mužíka a 2. místostarostkou Marii Šoutovou.
Finanční výbor – ZMČ zřídilo finanční výbor, který bude pětičlenný.
Předsedou FV ZMČ zvolilo Mgr. Zdeňka Trojana. Dalšími členy FV byli
zvoleni: Ing. Tomáš Holinka, Ph.D., Tomáš Pravda, Ing. Zuzana Zápo-
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tocká, Josef Vanžura. Tajemnicí FV byla zvolena Bc. Kristýna Man-
dová.
Kontrolní výbor – ZMČ zřídilo kontrolní výbor, který bude pětičlenný.
Předsedou KV ZMČ zvolilo Tomáše Pravdu. Dalšími členy KV byli zvo-
leni: Ing. Karel Činátl, MUDr. Tereza Gabryšová, Mgr. Zdeněk Trojan,
MUDr. Martin Vlček.

Darovací smlouva
ZMČ schválilo přijetí daru ve výši 50 000,- Kč za účelem podpory kul-
tury a sportu od společnosti Finders production s.r.o.

Ukončení nájmu potravin
ZMČ schválilo smlouvu o ukončení nájmu prostor potravin se společ-
ností Sofie Food s.r.o. k 31. 10. 2018. Následně po podpisu uvedené
smlouvy byl vypsán záměr na nájem předmětné budovy za účelem
zajištění prodeje potravin a zajištění další občanské obslužnosti.

Vyjádření MČ Praha – Koloděje k záměru výstavby společnosti 
Rebustav stavební s.r.o. na vlastním pozemku parc. č. 723/3 k.ú. 
Koloděje.
ZMČ schválilo záměr výstavby 6-ti rodinných domů uvedeným inves-
torem na uvedeném pozemku (parcelace, výstavba, přípojky, VO, ko-
munikace). Podle územního plánu je pozemek veden jako OB – čistě
obytné.
ZMČ schválilo uzavření smluvního vztahu s investorem na finanční
kompenzaci ve výši 100 000,- Kč v souvislosti s uvedenou výstavbou

Za ÚMČ zpracoval V. Mužík.

Rekonstrukce ulic etapa TV 0010 (Kvasinská, Dob-
řanská, Kounovská, K Sibřině, Bohdašínská) – 
harmonogram prací od zhotovitele Ekologické a in-
ženýrské stavby, s.r.o.
Kvasinská (V Lipách – Jílovická) 32. týden 2018 – 49 týden 2018 

(47. týden – živice; 49. týden živice)

Dobřanská 1. týden 2019 – 15. týden 2019

Kvasinská 46. týden 2018 – 1. týden 2019 
(kanalizace Jílovická – Bohdašínská) 

Bohdašínská 46. týden 2018 – 15. týden 2019

K Sibřině 16. týden 2019 – 33. týden 2019

Kounovská + povrchy Kvasinská 16. týden 2019 – 33. týden 2019 
(Jílovická/Bohdašínská)

Rekonstrukce ulic etapa TV 0009 (K Jízdárně, Pod-
zámecká, U Kosinů, Sedloňovská, Synkovická) – har-
monogram prací od zhotovitele Ekologické a inže-
nýrské stavby, s.r.o.
V současné době byly práce v ulici K Jízdárně stavebníkem pozastaveny
a to z důvodu kolize sítí, což se ukázalo až při výkopových pracích. Nyní
investor tuto situaci řeší s majiteli sítí tak, aby práce byly opětovně zahá-
jeny. Aktualizovaný harmonogram zveřejníme ihned, jakmile bude k di-
spozici.

Chodníkový program
Avizované etapy chodníkového programu, tj. etapa IV. v ul. K Běchovicům
(od křižovatky K Běchovicům x Rohenická – K Hořavce) a etapa VI. v ul.
K Běchovicům (K Hořavce – Blatovská) jsou v současné době stavebně
ukončeny. Další etapa č. I. (lokalita Panenky: ul. K Běchovicům – K Dubči
včetně přechodu v ul. K Dubči) je nyní ve výstavbě s předpokládaným ter-
mínem, pokud budou vhodné klimatické podmínky, do konce ledna 2019.
Realizací uvedených etap chodníkového programu tak dojde k bezpeč-
nému propojení Koloděj pro pěší od lokality Panenky ulicemi K Běchovi-
cům a V lipách až ke kostelu.

Zprávy z úřadu

Kolodějské potraviny
V minulém vydání kolodějských novin jsme Vás informovali o situaci kolem
uzavření místních potravin. 
Jak jsme předeslali, bylo potřeba nejdříve vyřešit smluvní vztah s nájem-
cem tak, abychom mohli hledat nájemce nového. Po dohodě s jednatelkou
Sofie Food s.r.o. pí. Bradáčovou již na ustanovujícím zastupitelstvu ZMČ
Praha – Koloděje schválilo smlouvu o ukončení nájmu potravin se zmíně-
ným nájemcem. Následně proběhla schůzka všech zastupitelů, na které
byly nadefinovány základní kritéria pro vypsání Záměru pronájmu majetku
městské části (budova potravin), který byl vyvěšen 12. 11. 2018 s termí-
nem podání nabídky do 28. 11. 2018.
Základními nepřekročitelnými kritérii, která musí nový nájemce splnit, je
zajištění služeb prodeje základních potravin: čerstvé pečivo, čerstvé ovoce
a zelenina, nebalené masné výrobky, potraviny denní potřeby (brambory,
mléko, máslo, olej atd.) a denní tisk. Dále zajištění pravidelné prodejní
doby ve všední dny alespoň od 8.00 do 18.00 hod, v sobotu a v neděli od
8.00 do 12.00 hod. Novému nájemci je dána možnost využít část budovy
pro své další činnosti jako jsou například potravinářská výroba, kavárna
atd. Součástí nabídky ze strany zájemců o pronájem bude taktéž navrho-
vaná výše nájmu, navrhovaná výše investice do obnovy či zlepšení ne-
movitosti a termíny zprovoznění jednotlivých činností. 
O výsledku a všech detailech hodnocení nabídek Vás budeme samoz-
řejmě informovat. Celý předmětný Záměr na pronájem majetku městské
části (budova potravin) naleznete zde: http://kolodeje.imunis.cz/edeska/.

Rekonstrukce povrchu ul. K Běchovicům (od křižo-
vatky K Běchovicům x K Dubči směrem do Běcho-
vic)
V minulém volebním období došlo k rekonstrukci a rozšíření komunikace
ul. Do Panenek v Běchovicích včetně zarovnání tolik zrádné serpetíny (v
katastru Koloděje tato komunikace pokračuje pod názvem K Běchovicům).
Všichni jsme byli právem překvapeni, že tato rekonstrukce komunikace
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Termíny kontejnerů na bio VOK, velkoobjemový odpad a mobilní sběrný
dvůr na I. pololetí 2019 budou zveřejněny na začátku nového roku, jakmile
obdržíme od MHMP přiděleny patřičné kvóty.

Služba pro občany – přistavení kontejnerů MČ na bio-
odpad zdarma
ÚMČ Praha – Koloděje nabízí přistavení vlastních bio kontejnerů obča-
nům v Kolodějích ZDARMA. V případě, že se svými sousedy budete mít
potřebu zbavit se bio odpadu ze svých zahrádek, neváhejte se obrátit na
Úřad MČ Praha – Koloděje a do dané lokality Vám na víkend přistavíme
kontejner. V měsíci říjnu jsme takto kontejnery, nad rámec kontejnerů po-
skytnutých od MHMP (podle zveřejňovaného harmonogramu), přistavili
například do lokality Panenky či Panská zahrada.

Tašky na tříděný odpad do domácností zdarma
Vážení spoluobčané, v souvislosti s podporou třídění odpadu v domác-
nostech, která je zajišťována ve spolupráci s Magistrátem hl. m. Prahy,
máme pro Vás k dispozici sadu tašek na třídění využitelných složek od-
padů za účelem zvýšení množství a kvality sebraného separovaného od-
padu v Praze. Sada čítá 4 tašky: plast, nápojové kartóny, papír a sklo. Pro
případné zájemce jsou tašky na separovaný odpad k dispozici na Úřadě
městské části Praha – Koloděje v úředních hodinách, tj. pondělí 8:00 –
17:00 hod., středa 8:00 - 18:00 hod. Tašky jsou k dispozici zdarma, vždy
jedna sada na domácnost. Upozorňujeme, že disponujeme omezeným
množstvím sad tašek na tříděný odpad (300 ks).

Odpadové hospodářství

Přehled stanovišť  tříděného odpadu

Ulice Typ odpadu

1. V Lipách nápojové kartony, papír, sklo, plasty, 
elektrozařízení

2. U Floriána nápojové kartony, papír, sklo, plasty
3. Bohdašínská nápojové kartony, papír, sklo, plasty
4. Rohenická (K Dubči) nápojové kartony, papír, sklo, plasty
5. K Jízdárně nápojové kartony, papír, sklo, plasty
6. Václava Chocholy nápojové kartony, papír, sklo, plasty

V současné době jsme MHMP zažádali o umístění nádob na kovové od-
pady ve stanovištích Bohdašínská a V Lipách.

skončila na hranici katastrů Běchovice /Koloděje. Od investora jsme tehdy
obdrželi vyjádření, že se jedná o dlouhodobější projekt, který tuto komu-
nikaci v našem katastru neřeší, přičemž jedním z důvodů byly nevyřešené
majetkoprávní vztahy u přilehlých pozemků k předmětné komunikaci. 
Pravdou je, že ul. K Běchovicům je lemována řadou pozemků s různými
vlastníky, které mohou zabránit rozšíření komunikace, avšak rekonstrukce
povrchu proběhnout mohla. Jsme rádi, že po naší argumentaci investor
MHMP a správce komunikace přistoupili k tzv. běžné údržbě, v rámci které
se povrch nyní obměňuje. Z tohoto důvodu je uvedená komunikace uza-
vřena. V době vydání těchto novin, bude komunikace již zprovozněna.

Opravy na hřbitově
Ve spolupráci s p. Chaloupkou a p. Seidlem jsme nechali opravit rozbité
schody mezi starým a novým hřbitovem a zároveň jsme nechali zprovoznit
pumpu ve hřbitovní studni. V příštím roce plánujeme opravu chodníčků 
a budeme se snažit zkulturnit prostředí u vchodové branky, kde se nalézá
nevhodně umístěný kontejner na zelený hřbitovní odpad.

ÚMČ Praha - Koloděje
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Knihovní systém KOHA
Od ledna 2019 přechází místní knihovna na
plně automatizovaný knihovní systém KOHA.

Koha je otevřený software (open-source) vy-
víjený od konce 90. let po celém světě týmem
nadšenců a dobrovolníků jako alternativa dra-
hých komerčních systémů. Výhoda tohoto
přístupu je předem jasná - knihovna nic neplatí
za software samotný, ale pouze za služby sou-
visející s jeho zprovozněním a údržbou.
Peníze na počítačové a technické vybavení

Knihovna
knihovna získala z dotace od Ministerstva kultury
a od místního úřadu.
Katalog je již hotový a bude se průběžně do-
plňovat. Je umístěn na webových stránkách mí-
stního úřadu a zatím do něj můžete pouze
nakouknout, rezervovat knihy zatím nelze. Kata-
log bude spuštěn až v lednu 2019. S tím také
souvisí výměna starých čtenářských průkazů za
nové. 

Nové knihy v knihovně
Beletrie:
J. Hanibal: Hon na motýly
C. Bennettová: Nechci lásku nebeskou
L. Gonzales: Umění přežít
J. Formanová: Jednosměrná jízdenka
R. Třeštíková: Veselí

H. Morrisová: Tatér z Osvětimi
I. Devátá: Kde spí lufťáci
M. Davouze: Víkend s Miriam
H. M. Körnerová: Heřmánkové údolí
P. Hartl: Nejlepší víkend

Dětské a naučné:
R. Dahl: Velké myší spiknutí
F. Bujorová: Kameny osudu
J. Kleibl: Dějiny psané kamenem
L. Dobroruka: Savci

Přeji všem kolodějským občanům krásné 
a klidné prožití vánočních svátků, pěknou nad-
ílku pod stromeček, hodně zdraví a štěstí 
v roce 2019 a spoustu pěkných prožitků s dob-
rou knihou.

Hana Videtičová, knihovnice

Během října a listopadu se děti z mateřské školy
seznamovaly s podzimními činnostmi, s plody
podzimu, s počasím, povídaly si o tom, jak to
mají zvířata se zimním spánkem, dozvěděly se
mnoho nového, zahrály si spoustu her. Všechny
děti již zvládají soužití s vrstevníky ve školce bez
problémů, zvykly si na nové prostředí a užívají
si hraček a moderního vybavení. Aktivity ve tří-
dách jsme obohatili akcemi a výlety. I nadále
spolupracujeme s klubem kolodějských seniorů 
a jednou měsíčně chodí dětem před odpočinkem
číst pohádku ochotné babičky a dokonce i děde-
ček. 
Všechny tři třídy vyrazily do klánovického lesa.
Povídali jsme si také na téma lesní tajemství 
a bylo nutné si všechno vyzkoušet na vlastní
kůži. Cestu autobusem jsme zvládli bez prob-
lémů a v lese jsme zažili legraci. Stavěli jsme do-
mečky z přírodnin, hráli jsme si na hřišti. Snažili
jsme se být i potichoučku, abychom viděli nějaké
lesní zvířátko, ale potkali jsme jenom kachny 
a volavku u rybníka. Ale za to jsme pozorovali
krásně zbarvené listí na stromech a poslouchali,
jak si pěkně povídá. Na začátku října vyrazily
všechny děti hledat poklad. Cesta vedla neda-
leko školy za kopcem směrem do Stupic. Děti po
cestě plnily spoustu úkolů - házely šiškou, pro-
cvičily si počítání, závodily, poznávaly zvířata...
Na konci cesty je čekal poklad, který musely
najít. O poklad se rozdělily a dle úsměvů na dět-
ských tvářích můžeme zhodnotit akci jako velice
podařenou. Celý říjen jsme měli ve školce za-
půjčený SEVA box od tradičního českého vý-
robce stavebnic. Box obsahuje neuvěřitelné

množství dílků a děti při hře rozvíjí svou tvořivost
a konstrukční schopnosti. Se stavebnicí si hráli i
holčičky a stavěly nejrůznější stavby a dráhy. 
Výlet Žluťásků do dendrologické zahrady v Prů-
honicích se velice povedl. Počasí nám přálo, slu-
níčko svítilo a bylo krásné teplo. Ideální den na
výlet. V zahradě se nám moc líbilo, při procházce
jsme pozorovali nádherně zbarvené listí, kve-
toucí květiny a plody podzimu. Oběd jsme si dali
v trávě a pochutnali jsme si na dobrotách připra-
vených od rodičů. Za odměnu si děti zařádily na

skvělém hřišti a příjemně unavení a plni dojmů
jsme se vrátili spokojení do školky. Děti z oran-
žové a žluté třídy navštívily divadlo v Horních Po-
černicích, které uvádělo představení Vodnická
pohádka. Pohádka byla o vodníkovi Šplouchovi
a jeho dceři Běličce žijící v klidné tůňce u mlýna,
který však koupí lakomá mlynářka proto, aby 
v něm našla, podle pověstí, zakopaný poklad.
Pohádka byla veselá, plná kouzel, protkaná zná-
mými i neznámými písničkami o vodě, rybách 
a rybnících. Dne 24.10 přijelo do naší školky di-
vadlo Koloběžka s programem „Červená Kar-
kulka“. Klasická pohádka s veselým vlkem,
hodnou babičkou a prostořekou Karkulkou. Děti
se však vlka nemusí bát, dokonce mu někdo 
i fandil! 
Na začátku listopadu jsme uspořádali tradiční
akci Lampionování. Společně s dětmi a rodiči
jsme se sešli v podvečer na zahradě naší školky.
Všichni s sebou měli krásné lampionky a po tmě
vypadali jako světlušky. Děti s rodiči se podle
světýlek na zahradě vydali plnit úkoly, za které
je čekala sladká odměna a omalovánky.
Zajímalo nás, jak se snídalo na Toulcově dvoře 
a proto se tam děti ze žluté třídy vypravily a  ta-
kovou snídani si připravily. Dozvěděli jsme se,
kde začíná cesta k nekvašenému chlebu, zkusili
jsme si u obilí vymlátit zrno a z něj namlít mouku.
Zatím co se chleba pekl, vyrobili jsme čerstvý
tvaroh. A nakonec se potěšili s králíčky. Ve spo-
lupráci se základní školou jsme uspořádali dra-
kiádu. Děti si přinesly své létající draky a spo-
lečně se školáky je pouštěly na kopci. Děti měly
draky mnoha tvarů,

Mateřská školka

Říjen a listopad v mateřské škole

pokračování na str. 7
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barev i velikostí. Počasí přálo, sluníčko sví-
tilo, obloha byla plná draků a všichni zúčast-
nění byli nad míru spokojeni! Děti z MŠ a ZŠ
měly také možnost zažít příjemné dopoledne
se Slávkem Janouškem, který se svou kyta-
rou rozezněl celý sál. Na harmoniku a další
nástroje ho doprovázel Luboš Vondrák.
Vtipné a pěkné písničky nám zněly v uších
celý den. 
Děti z oranžové a žluté třídy vyrazily i v před-

vánočním čase do divadla v Horních Počer-
nicích na představení s názvem Legenda 
o hvězdě. Krásné znění rolniček ve spojení 
s vánočním příběhem nám zkrátilo čekání na
Ježíška. 
Během prosince se těšíme na vánoční tvo-
ření, zpívání u stromečku, setkání s rodiči 
a třeba k nám do školky přiletí i Ježíšek! 

Za kolektiv MŠ Mgr. Tereza Chalupská

pokračování ze str. 5

Mateřská školka



8
11 / 2018

Adventní přítomnost
Blíží se vánoční sezóna a je to znát nejen v ob-
chodech. Všichni přemýšlíme, co všechno je ješ-
tě třeba stihnout, s kým se setkat, na co neza-
pomenout. Když je toho na člověka moc, často
volí únik: pustí si počítač nebo se věnuje něja-
kému koníčku. Někdy je dokonce velmi rozumné
věnovat se něčemu, co sice vůbec nespěchá, ale
vlastně je to mnohem důležitější, než všechny ty
akutní, naléhavé a neodbytné každodenní obsta-
rávky. Třeba navštívit staré lidi, ať už jde o naše
vlastní rodiče či prarodiče, anebo o někoho 
z okruhu známých či sousedů. Je to nejen dobrý
skutek, ale také výborný tip na dárek – darovat
někomu svůj čas, svou přítomnost.
Dobré skutky je třeba konat nejen v době ad-
ventní – to ale neříkám nic nového. Jde mi o něco
jiného: o osobní přítomnost. Být tam, kde jsem.
Je to vzácná dovednost, které se nám, lidem tře-
tího tisíciletí, nedostává. Aspoň já to tak vnímám.
Přítomnost totiž souvisí s časem. A já nemám
čas, nejsem přítomen. Rodiče nemají čas na děti,
učitelé na žáky, lékaři na pacienty, faráři na far-
níky – a obráceně to platí taky. Zkoušíme být zá-
roveň na více místech. S pomocí automobilů,
rychlovlaků a letadel či jen „obyčejného“ metra se
to vlastně částečně daří. O to více nás rozčílí
každá ucpaná silnice nebo nečekaná uzavírka.
Nejde totiž přitom jen o to zdržení, jde o náraz na
tvrdou realitu: nemůžu být jinde, než tam, kde
jsem. Jsem jen člověk z masa a kostí. Naše chro-
nická nepřítomnost vytváří kontrastní pozadí, na
kterém vyniká často nepřiznaná, ale hluboká lid-
ská touha: být s druhými, těšit se z přítomnosti
těch, které mám rád. A to nejen o Vánocích.
A co Bůh? To slovo se pomalu ztrácí ze slovníku,
nepřítomnost Boha v našich životech je smutnou
realitou. Ale když náhodou jedu vlakem ze Smí-
chova na Hlavní nádraží, dívám se na panorama
Hradčan s katedrálou sv. Víta a říkám si: Bože –
a přece jsi tady, nejen tam vysoko nad námi, ale
přímo tady dole v tom našem nepřítomném hem-
žení. Bůh je přítomen, kdykoli je očekáván. Naše
město brzy zaplní nazdobené stromy, vůně sko-
řice a vína i postavičky andělů, pastýřů, zvířátek.
Očekávání svátků? Pozor, ještě nejsou Vánoce!
To jen my jsme lidé nedočkaví a chtěli bychom
být všude a mít všechno hned. A právě proto se
míjíme s Bohem, který je přítomen a chce se 
s námi setkat tam, kde jsme – jenže my nejsme
– přítomní. Je to smutný paradox.
Advent však rozhodně nemá být smutným obdo-
bím. Přesto k němu patří trocha usebrání, sebe-
reflexe. Advent je obdobím naděje. Na začátku
adventu bych chtěl říci: nastal čas očekávání, ne-
nechme se o něj obrat. Staré i nové tradice mají
svůj smysl, ale nejsou samy o sobě cílem. Cílem
je Boží přítomnost v našem životě. Co to kon-

krétně znamená? Vnitřní pravdivost a schopnost
vykročit k druhým v upřímném dialogu. Jedno-
duše řečeno, když se člověk přestane přetvařovat
a uzná své limity, zbaví se mnoha stresů. Tak
také bude schopen navázat a udržovat kvalitní

Kalendárium – Advent a Vánoce 2018 a Nový rok 2019
Kostel Povýšení sv. Kříže v Praze 9 – Kolodějích, Lupenická 43

pátek 23. 11. 18.00 mše sv. s hudbou ke cti sv. Cecílie
účinkují chrámoví hudebníci

neděle 2. 12. 9.00 farní mše sv. s žehnáním adventních věnců
(1. adventní) po mši sv. setkání u kávy ve farní stodole

16.30 přivítání Adventu na farní louce a Zvonkový 
průvod v Újezdě nad Lesy

sobota 8. 12. 15.00 adventní rekolekce (farní stodola)
19.00 adventní bohoslužba při svíčkách

neděle 9. 12. 9.00 farní mše sv.
(2. adventní)

pátek 14. 12. 18.00 mše sv. a po ní adorace;
příležitost ke svátosti smíření v sakristii až do 20 h

sobota 15. 12. 17.30 zpovídání v kostele do 18.45
19.00 adventní bohoslužba při svíčkách

neděle 16. 12. 9.00 farní mše sv.
(3. adventní) 10.30 mše sv. s účastí rodin

sobota 22. 12. 19.00 adventní bohoslužba při svíčkách

neděle 23. 12. 9.00 farní mše sv.
(4. adventní)

pondělí 24.12 16.00 štědrovečerní mše s účastí dětí a rodičů
(Štědrý den) po mši sv. se bude rozdávat Betlémské světlo

24.00 půlnoční mše

úterý 25. 12. 9.00 farní mše
(Hod Boží vánoční)  10.00 kostel otevřený k návštěvě betléma do 16.00

středa 26. 12. 10.00 kostel otevřený k návštěvě betléma do 16.00
(sv. Štěpána) 18.00 mše sv. se svěcením vína a poetický večer

neděle 30. 12. 9.00 mše sv. s požehnáním pro manžele
(Svátek sv. Rodiny)  10.00 kostel otevřený k návštěvě betléma do 16.00

pondělí 31.12 16.00 mše sv. na rozloučení s občanským rokem
(sv. Silvestra)

úterý 1. 1. 2019 10.30 slavnostní mše sv.
(Nový rok, 11.30 kostel otevřený k návštěvě betléma do 16.00
slavnost Matky Boží)

neděle 6. 1. 2018    9.00 mše sv. s žehnáním vody, křídy a kadidla
Slavnost Zjevení Páně farní snídaně ve stodole

17.00 koncert v kostele na podporu Tříkrálové sbírky

úplný přehled bohoslužeb: www.kolodeje.farnost.cz

F a r a

vztahy a tím uskutečňovat onu hluboce lidskou
touhu po spojení s druhými. Pak už je jen krůček
k objevení přítomnosti Božího dítěte, toho, na kte-
rého čekaly celé generace před námi a které pře-
bývá v každé lidské duši, která ho očekává.

Dr. Ondřej Salvet
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Rybáři Koloděje

Spolky a sdružení

Podzimní výlov v Kolodějích
V sobotu 10. listopadu se u nás v Kolodějích usku-
tečnil tradiční podzimní výlov chovného rybníka.
Počasí nám opětovně přálo a tak se od rána po-
stupně sešlo velké množství přihlížejících. Již
první zátah vydal několik desítek krásných ryb,
většinou kaprů. Postupně byly k vidění i ostatní
druhy ryb. Ke zlepšení nálady nám naši kamarádi
zahráli lidové písničky. 
Rybáři Koloděje děkují místním občanům za účast
i pomoc. Všichni se budeme těšit na další výlov
na podzim příštího roku. O jeho termínu budete
informováni v KN a na vývěskách v obci.

Rybáři Koloděje

Dětské rybářské  závody 
V sobotu 15. září 2018 se uskutečnily v Kolodějích
dětské rybářské závody. Ráno bylo sice pod mrakem,
možná spadla i nějaká ta kapka, ale během dopole-
dne se vyčasilo a na závěr závodů  už nám svítilo slu-
níčko. Rybám se tentokrát z vody moc nechtělo a tak
dosažené úlovky byly spíše podprůměrné.
Na prvním místě se umístila Adéla Matyková 
s výsledkem 413 cm, druhý byl Viliam Noška, který
nachytal 147 cm a třetí skončila  Anička Dlabalová
se146 cm. Největší rybu, kapra 45 cm, ulovili shodně
Viliam Noška, Anička Dlabalová a Klára Lipková. Sou-
těž o nejmenší rybu vyhrála Tereza Zachovalová,
která chytila cejnka 20 cm. Stejně jako na jaře se ne-
stalo, aby si každý z účastníků nechytil alespoň jednu
rybku.
Děkujeme ÚMČ Koloděje za podporu a Pekařství Kol-
linger za čerstvé pečivo a koláče pro vítěze. Děku-
jeme i všem zúčastněným a budeme se těšit na jarní
závody o jejichž termínu budete včas informováni.

Rybáři Koloděje
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Medailonek
Kůň svatého Martina – Cipísek

– Vícemistr v parkuru na Mi-
strovství Evropy Haflinger-
ských koní.
Ahoj, mnozí z vás mě znáte, jmenuji si

Cipísek a narodil jsem se před osmnácti lety. Jsem pleme-
nem Tyrolský hafling a do Prahy jsem přišel před patnácti
lety spolu s mojí původní majitelkou a bydlím u Beránků,
tehdy ještě v prvním domku v Kolodějích. A za ty léta se
hodně změnilo. Tak například je ze mě mnohem klidnější 
a spolehlivější koník, než před lety. To jsem zlobil tolik, že
jsem svoji bývalou majitelku často „zapomněl“ na vyjížďce a
za pastvou či cestou domů jsem se vypravil sám. A tak to
šlo, až jsem zůstal v péči mé dosavadní majitelky Věrky. Stal jsem se čle-
nem rodiny a zpočátku na mě jezdila majitelka sama a když jí povyrostla
malá dcerka, začala jezdit s námi. Nejprve před sedlem, později za sedlem,
a když jsme se už skoro bořili do země, nastal čas koupit nového poníka
pro malou a jezdili jsme ve čtyřech. Užili jsme si spoustu legrace, napří-
klad když se holky s námi přihlásili do vytrvalostní soutěže. Nejprve jsme
běželi jako o závod, ale pak jsem pochopil, že kolem jedné zříceniny jedu
podruhé a přestalo mě to bavit. A nasadil jsem svoje tempo a holky se po-
řádně nadřely, aby nás do cíle dostaly. Také jsme zkoušeli parkurové ská-
kání a to mi fakt jde. Na jednom z kolodějských jezdeckých dní jsem si to
rozdal s velkými koňmi a v soutěži o nejvyšší skok jsem přeskočil 140 cm.
V kohoutku měřím 141 cm a tak jsem málem přeskočil sám sebe. No jo,
jsem prostě šikovný a krásný kůň. A taky chytrý... až moc. Tak například
letos na jaře jsem si zahrál na otesánka, utekl jsem z boxu a sežral jsem
všechno, co mi přišlo do cesty. A že toho bylo – připravené krmení pro pět
koní, otevřel jsem si i sudy a z nich vyraboval zásoby granulí, pak jsem
ochutnal pšenici pro slepičky a dvě igelitky pečiva. Nakonec jsem se šel po-
dívat co mají velcí koně a sežral jsem tam půl kg granulí proti kašli na po-
sezení. Když to viděla panička, prohlásila, že jestli mě do konce života
uslyší zakašlat, že mě zabije. Ale nezabije, ona mě má moc ráda. Už

čtvrtým rokem závodím s její dcerou,která se na mě naučila jezdit, ve vše-
strannosti. A pěkně ji učím. Že nic není zadarmo, všechno musí udělat tak,
jak to má být, jinak na to kašlu a nebudu se přeci namáhat!! Drezura, ta mě
moc nebaví, vždycky přijdu k věži rozhodčích a zjistím, že tam jsou a že se
nemusím moc namáhat,protože na závodech na mě musí být hodní, cha-
cha... . Ale v parkuru ji nikdy nezklamu. Letos jsme se spolu vypravili na zá-
vody až do Rakouska, protože jsem se kvalifiko-
val na Mistrovství Evropy Haflingerských koní ve
Stadl Paura. A tam jsme jim to ukázali. Eliška
byla nejmladší  lidský účastník a já zase nej-
starší čtyřnohý. V parkuru jsem to pořádně roz-
jel a skončili jsme na parádním druhém místě.
Holky mě málem snědly radostí.
No a před pár dny jste mne mohli vidět na sva-
tomartinském průvodu. To je moje každoroční
promenáda po Kolodějích. Mám to rád, holky mě
načešou a všichni si mě fotí. Fotografové jsou
moji kamarádi. Vždyť to vidíte na snímcích :-)
Snad mi bude zdraví sloužit i v dalších letech,
rád bych ještě něco vymyslel.

JK Koloděje

Váš Cipísek

foto: Cipísek s Eliškou Vejdovcovou na Mistrovství Evropy
Haflingerských koní ve Stadl Paura
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Foto: Natalia Tarabini s Doménou na finále Zlaté podkovy v Humpolci Foto: Jezdecký den 2018

Souhrn nejúspěšnějších závodů JK Koloděje za rok 2018Jezdecký klub 
Koloděje 
Rok 2018 byl sportovně
úspěšný pro náš celý klub.
Aktivně se účastnily nejen
naše stálice Natálka Tarabini
a Eliška Vejdovcová, jejichž
souhrn nejúspěšnějších závo-
dů uvádíme níže, ale letošní
sezóna byla první závodní pro
Michaelu Beranovou, která
závodila s poníky Sony a Sag-
har. Velkého úspěchu dosáhla
Ema Bulíčková na Mistrovství
České republiky pony v par-
kuru, kde získala úžasné dru-
hé místo. 
V červnu jsme pořádali jez-
decký den, na který se sjeli
účastníci i z širšího okolí 
a akce měla velký úspěch. 
Velmi si vážíme ochoty našich
členů na závody vyjíždět 
a investovat do reprezentace
klubu nemalé částky a moc
děkujeme Městské části za
možnost pronájmu plochy pro
naši jízdárnu. 
Do budoucna bychom rádi
získali dotace, které bychom
použili na osvětlení naší jíz-
dárny, abychom mohli tréno-
vat i v zimních podvečerních
hodinách.
Přejeme hodně zdraví všem
našim čtyřnožcům a jejich
majitelům po celý příští rok
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Zažít SPOLU

Vykročili jsme po cestě
za stromy....dětské Fo-
toArt výstavy
Dětské fotografie u příležitosti oslavy
Dne stromů byly k vidění ve sportov-
ním a kulturním centru Na Fialce 
v Říčanech a obrázky byly vystaveny
v prostorách ZŠ a MŠ Koloděje.

Skvělá atmosféra, úžasné fotografie
a krásné obrázky, šikovní malí foto-
grafové a výtvarníci, odměny našim
malým umělcům... moc děkujeme za
příležitost vést děti k focení, malo-
vání a prezentovat jejich tvorbu:) 

Darina Vlčková a Lada Husová 
za tým Zažít SPOLU

(Fotografujeme SPOLU a Malujeme
SPOLU)

Focení 
ve tmě

Co fotografovat, když je venku ošklivo
nebo sychravo? 
Děti z  kroužku v pokročilých Fotografu-
jeme SPOLU mají pro vás jeden tip –
malování světlem, neboli light painting.
K této technice není potřeba sluníčko,
ale naopak tma. Vznikají tak kreativní
obrazce či nápisy pomocí světla. 
Ve chvíli zmáčknutí spouště děti malují
světlem ve tmě obrázek. Stále dokola
obtahují stejný tvar do té doby, než
skončí expozice – moment, kdy se
zavře závěrka fotoaparátu. Díky poma-
lému času dětské postavy na fotografii
nebudou vůbec vidět a ze tmy bude sví-
tit jen jejich Pozdrav do nového roku 

Foto lektorka Darina Vlčková
detskefotografovani@gmail.com
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DUBÁNCI Z KLÁNOVICKÉHO  LESA  OPĚT 
V KOLODĚJÍCH
V pondělí 5. listopadu 2018 odpoledne připravil spolek Zažít SPOLU
pro děti z družiny ZŠ již  třetím rokem „Dubánčí dílnu“. Po předloňském
setkání a workshopem s autorem "Dubánků" panem Petrem Václav-
kem z nedalekých Klánovic jsme se nechali opět inspirovat a  děti vy-
tvořily v tomto duchu  další DUBÁNKY, které jsme pak  nafotily ve volné
přírodě či improvizovaném atelieru a hotová díla byla nejprve vysta-
vena ve školní jídelně, pak si je děti odnesly domů. 
Nyní je můžete shlédnout na facebooku školy, spolku Zažít SPOLU
nebo na webových stránkách  pana Václavka/galerie přespolních. Více
informací o "Dubáncích"  na http://dubanci.cz/ - třeba zde můžete na-
lézt další inspiraci.   
Dětem se „Dubánci zase moc povedli, máme z nich radost a už nyní
přemýšlíme, že to jistě nebyla dílnička poslední. Dílna byla pro děti
zdarma v režii spolku s finanční podporou naší MČ. Dílničky se zúčast-
nilo 25 dětí, které několik hodin tvořili, někteří i se svými rodiči a dle
své fantzie či inspirací z Dubánků pana Václavka a i letos vznikly
úžasné kousky :-) 
Před Vánocemi budeme ještě vyrábět „Andělíčky z korálů“ pro štěstí,
zváni jste i vy, sledujte náš fcebook Zažít SPOLU. Fototrafie řeknou
víc.

Za spolek ZAŽÍT SPOLU  Ing.Lada Husová
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Svatý Martin v Kolodějích

Již tradičně se 11. listopadu konal v našich Kolodějích svatomartinský lampionový průvod.
Tentokrát byl sraz u místního 
úřadu, kde si všichni příchozí vyslechli poutavé vyprávění pana faráře o svatomartinské tra-
dici. Pak už malí i velcí ozářeni lampiony vyrazili na cestu hned za svatým Martinem na koni.
V zápětí je čekala andělská brána, kde všichni dostali drobnou sladkost na cestu. Znovu byli

obdarování na začátku parku Skála, kde od andělské stráže obdrželi malého andělíčka, kterého mohli smě-
nit za čokoládovou figurku nalezenou v „andělském sněhu“. Cestu parkem nám příjemně zpestřilo stínové di-
vadlo, které sehrálo drobnou epizodu ze života svatého Martina. Dole pod kopcem už na všechny čekalo
občerstvení – sladké koláčky a preclíky, svařené víno a teplý čaj.

……. a na závěr se nad Skálou rozzářil velký ohňostroj.

Moc děkujeme všem sponzorům a pomocníkům jako jsou sibřinský Sosák, pekařství Kollinger, MÚ Koloděje,
městská policie, jezdecký klub a místní hasiči.

Za Spolek přátel Koloděj Jitka Lacinová
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Klub kolodějských seniorů

SOUSEDSKÉ POSEZENÍ 
SE SVATOMARTINSKOU HUSOU

Ve středu 14. listopadu uspořádal KKS ve spolupráci školní jídelny
místní ZŠ a za finanční podpory místního úřadu již 3. ročník soused-
ského posezení v multifukčním sále nad mateřskou školkou. Na le-
tošní akci se podílelo opravdu
spousta lidí. Největší zásluhy
má bezesporu Milada Topin-
ková, kteří s manželem kačeny
museli přivézt a naporcovat. Ve
školní jídelně nám pak paní ku-
chařky vše dozlatova upekly,
za což jim patří poděkování. Ve
třech kolodějských rodinách se
dnes vařilo zelí (Beranovi, To-
pinkovi a Znamenáčkovi), u Háj-
ků se krájely kolodějské hous-
kové knedlíky a Milada s Han-
kou Mikovou upekly úžasné
buchty. Sál vyzdobily Šlápoty 

v čele s Jitkou Drašarovou pod vedením květinové odbornice Hely
Skřivanové. Těžších prací je ujali pánové – Tonda Topinka, Jirka
Hájek, Karel Činátl, Honza Nettl a Vlasta Rychnovský, který také za-

jistil a čepoval pivo. Nandávání
jídla se ujaly bývalé paní ku-
chařky Jarka Hájková a Jiřka
Jeřábková, jiné členky rozná-
šely jídlo a další se pod vede-
ním paní starostky pustilyi do
umývání nádobí. Téměř každý
přiložil ruku k dílu!  
Paní starostka ocenila práci
našeho klubu a my jsme podě-
kovali za spolupráci s místním
úřadem. Posedělo se, poklá-
bosilo a všichni už se těší na
další akce. 

Text: Hana Rychnovská

VLAKEM do DOBŘÍŠE
Dne 2. října 2018 pořádal Klub kolodějských seniorů výlet vlakem do Dobříše.Výletu se zúčastnilo 22 seniorů
(3 senioři a 19 seniorek) a 3 seniorky se z důvodu nemoci omluvily. Pro pohodlí účastníků jsem zvolila přímý
spoj z Klánovic do Prahy hl.n., kde jsme v klidu zakoupili jízdní doklady a usadili se do vlaku. Cesta vesele ubí-
hala plná tipu a smíchu jako vždy. 

V Dobříši jsme navštívili zámek, kterým nás provedla milá průvodkyně. Po návštěvě zámku malá část skupiny
navštívila anglický park a většina zamířila do restaurace, kde jsme pak v příjemném prostředí společně chutně
poobědvali.  

Za KKS Jitka Drašarová foto Láďa Jeřábek
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Klub kolodějských seniorů navštívil 22. října 2018 Staroměstskou
radnici v Praze. Akci připravila a zajistila p. Marta Haramulová, pro-
vázel nás opět p. Petr Zeman. Účastníků se před radnicí sešlo hodně
– celkem 26 členů našeho klubu.
Na Staroměstská radnici v předchozích letech proběhla rozsáhlá
oprava orloje a celé věže, generální oprava vnějšího pláště a nové
části podzemních prostor byly zpřístupněny veřejnosti. Celkově byla
rekonstrukce plánována tak, aby se v době oslav 100. výročí vzniku
samostatné Československé republiky radnice objevila v plné kráse. 
Pan Petr Zeman
nás s historií rad-
nice seznámil ješ-
tě venku před
celým komplexem 
pěti domů, které 
k ní byly postupně
připojovány. Do-
zvěděli jsme se,
že radnice byla
zřízena roku 1338
jako sídlo samo-
správy Starého
Města. Ukázal nám
nejstarší gotickou
část komplexu,
nádhernou věž 
s arkýřovou kaplí 
a unikátním orlo-

jem, který po celá staletí ukazuje nejen čas a datum, ale i polohu
Slunce, fáze Měsíce, astronomické cykly a svátky křesťanského ka-
lendáře. Náš průvodce se zmínil i o východním novogotickém křídle
radnice, které bylo zničeno během Pražského povstání 8. 5. 1945 a
nebylo již nikdy obnoveno. 
Uvnitř jsme si nejprve prohlédli gotickou kapli a s postupně jsme pak
prošli všemi historickými sály. Ve druhé části prohlídky jsme sestou-
pili do románsko-gotického podzemí radnice, které v tomto rozsahu
bylo zpřístupněno až v současnosti. Nejstarší částí podzemí Staro-

městské radnice je
románský sál z 2.
poloviny 12. století,
dochovaly se i zákla-
dy věže, o sto let
mladší. Nacházejí se
zde i studny a cister-
ny na dešťovou vo-
du. Podzemí sloužilo
v minulosti i jako vě-
zení. Při odchodu ze
Staroměstské radni-
ce jsme si ještě pro-
hlédli vestibul, který
krášlí mozaika Hold
Praze od malíře Mi-
koláše Alše.

STAROMĚSTSKÁ RADNICE

Text: Hana Rychnovská
Foto: Milada Topinková

Již druhým rokem pokračuje spolupráce mezi Klubem kolodějských seniorů a místní mateřskou
školkou. Jedná se o pravidelné čtení seniorů dětem. Spolupráce Jitky Drašarové (za KKS) a Mgr.
Terezy Chalupské (za MŠ) je výborná a návštěva „čtoucích“ babiček a dědečka je pro děti vždy ví-
taným zpestřením. 
Děkujeme tímto: Jitce Drašarové, Marii Šoutové, Drahušce Chejnové, Mileně Nigrínové 
i Milanu Rýdlovi. 
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NNOOVVOOMMĚĚSSTTSSKKÁÁ  RRAADDNNIICCEE  2277..  ZZÁÁŘŘÍÍ  22001188
Na první podzimní vycházce KKS jsme si prohlédli Novoměstskou rad-
nici, která patří k nejvýznamnějším gotickým stavbám na Novém Městě
pražském, jež byly vybudovány v době panování Karla IV. Přáním pa-
novníka bylo, aby se Karlovo náměstí (tehdejší Dobytčí trh), stalo nejen
významným obchodním střediskem, ale i důstojným protějškem ná-
městí Staroměstského. To byl také důvod, proč Novoměstská radnice
měla vynikat výstavností. Gotická budova radnice se nachází na rohu
Vodičkovy ulice a severního průčelí Karlova náměstí v Praze 2. 
Novoměstskou radnici tvoří několik budov a jejich výstavba probíhala
postupně, po etapách. Nejstarší část stavby je východní křídlo (Vodič-
kova ulice), jeho stavba probíhala v letech 1377–1398. Po roce 1411
bylo pod vedením Martina Frička a mistra Kříže stavěno křídlo jižní s
průčelím na Karlovo náměstí. Z těchto let (1411–1418) je v přízemí
hlavního jižního křídla dochován dvojlodní sál o šesti klenutých polích,
nesených dvěma válcovitými pilíři a zabírá plochu téměř celého křídla.
Obnoven je ve své původní renesanční podobě. Síň je 23 metrů dlouhá,
11 metrů široká a výška stropů síně je 7 metrů.
Dále jsme pokračovali prohlídkou dominanty Novoměstské radnice, kte-
rou je radniční věž. Tato byla založena roku 1451 a je umístěna v jiho-
východním nároží (tvoří roh Vodičkovy ulice a Karlova náměstí). Stavba
věže probíhala v letech 1452–1456. Vysoká je 70 metrů a na její vrchol
vede 221 schodů. Má šest podlaží. Přízemí věže sloužilo jako věznice.
V prvním patře je umístěna gotická, později barokně upravená kaple
Nanebevzetí Panny
Marie a svatého Vác-
lava. Kaple sloužila také
jako poslední útočiště
odsouzeným na smrt.
Na stěně je freska s ná-
mětem Práva a Spra-
vedlnosti. Nejvyšší patro
sloužilo jako byt hlás-
ného. 
Střecha a ochoz věže
jsou z let 1722–1725. V
letech 1520–1526 bylo
Benediktem Riedem re-
nesančně upraveno jižní
křídlo a hlavní průčelí
(tuto podobu s vysokými
štíty má průčelí dnes).
Po požáru v roce 1559
bylo postaveno křídlo
západní a severní a Bonifácem Wohlmutem renesančně upraveno i
křídlo východní (Vodičkova ul.), v němž zůstala (v 1.patře) zachována
původní rozsáhlá gotická síň s gotickou žebrovou klenbou na rene-
sančních podpěrách. Po těchto rekonstrukcích a dostavbách byl roz-
sahově vývoj radnice dokončen: vznikla budova se čtyřmi křídly,
arkádovým dvorem a s věží v jihovýchodním nároží. 
Jako správní budova sloužila Novoměstská radnice do roku 1784. V
tomto roce, za panování Josefa II., došlo ke sjednocení čtyř pražských
měst a veškerá správa města se soustředila do Staroměstské radnice.
Budova Novoměstské radnice se změnila v sídlo kriminálního soudu,
kancelářské prostory a žalář. Pro tyto potřeby byla v letech 1806–1811

podle projektu Karla Schmita část radnice přestavěna v empírovém
slohu. V přízemním vězení (mimo jiné) pobývali: vůdce rebelujících
Chodů Jan Sladký Kozina, účastníci revoluce z roku 1848, a  v roce
1894 zde probíhal proces s příslušníky pokrokové mládeže sdružených
ve spolku Omladina. Po mnoha dostavbách, přestavbách a opravách
– do věže roku 1559 dokonce udeřil blesk a radnice byla poničena po-
žárem a i báň věže byla později poničena bouří – se o rekonstrukci (v
letech 1905–1906) do původního stavu pokusili Antonín Wiehl a Kamil
Hilbert (mimochodem jeden ze stavitelů Chrámu svatého Víta ve 20.
století).  
Na hlavním průčelí do Karlova náměstí došlo k obnově velkých sdru-
žených renesančních oken do hlavního sálu a renesančních štítů. V le-
tech 1958–1959 probíhala první novodobá úprava, kdy byla v přízemní
gotické síni vybudována obřadní svatební síň pro obvod Prahy 2. V
roce 1962 byla radnice prohlášena za národní kulturní památku. Další
rozsáhlá rekonstrukce probíhala podle projektu Václava Girsy v 80. a
90. letech 20. století (1976–1996) a prostory byly upraveny pro potřeby
OÚ Praha 2. Při rekonstrukci věže byla odstraněna pamětní deska
klubu Omladinářů–devadesátníků, umístěna na radnici v roce 1928 k
10. výročí vzniku Československa. 
V souvislosti s Novoměstskou radnicí se nelze nezmínit o první praž-
ské defenestraci. V neděli 30. července 1419, po kázání Jana Želiv-
ského v chrámu Panny Marie Sněžné, se dav, vedený Želivským, právě

před Novoměstskou rad-
nicí dožadoval propuš-
tění vězněných
stoupenců přijímání po-
dobojí. Není jisté, jak
celá událost proběhla a
co přesně ji vyprovoko-
valo, (skutečností je, že
na ranní kázání Jana
Želivského se mnoho
stoupenců dostavilo
ozbrojeno), nicméně vý-
sledek je všeobecně
znám: někteří konšelé
byli po útoku na radnici
vyhozeni okny a ubiti.
Tato brutální a krvavá
událost stála na počátku
období, které dnes na-
zýváme husitské války.

O několik let později se Janu Želivskému stala osudnou radnice jiná, a
to Staroměstská, do které byl vlákán a zavražděn. 
Poté, co Novému Městu bylo povoleno pořádání pravidelných trhů, byla
radnice opatřena pražským loktem, který je možno nalézt na průčelí
východního křídla (Vodičkova ulice). Jedná se o délkovou míru, činí
591,4 mm. 
Vycházka se opravdu vydařila, počasí nám přálo, všichni vyšlapali
všech 221 schodů nahoru i dolů, nikdo nespadl. Na věži jsme si poko-
chali překrásnými výhledy na Prahu. Naší vynikající průvodkyní byla
tentokrát sl. Králová, vedoucí provozu Pražské věže. 

Text: Haramulová M.,  foto: Láďa Jeřábek  



19
11 / 2018

V rámci vycházek s tématem Praha jinýma očima jsme tentokrát na-
vštívili 8. listopadu 2018 Muzeum vodárenství v Praze Podolí. Bílá
stavba vodárny postavená v novoklasicistním stylu na nábřeží Vltavy
v Podolí podle projektu architekta Antonína Engela připomíná svou
rozlohou a impozantním vzhledem spíš palác. Jižní budova uprostřed
vrcholí 45 metrů vysokou vodárenskou věží. Jižní průčelí věže zdobí
pískovcové sochy, které představují alegorii řeky Vltavy (výška sochy
3,6 m) a deseti jejích vý-
znamných přítoků v řadě
pod ní. Prohlídka začala
ve starší části vodárny 
z r.1929-31. Při vstupu
nás pobavily kresby, kte-
ré pro propagační účely
pražských Vodáren vy-
tvořil v r. 1937 Josef La-
da. V další části expozi-
ce jsme si prohlédli sbír-
ku vodoměrů, potrubí 
z antického období, 
i část hradního vodovodu
z doby Rudolfa II. Do-
zvěděli jsme se, že histo-
rie prvních vodovodů 
v Praze sahá až do 12.
století. Je zde mnoho panelů s informacemi, zajímavý byl např. graf
vývoje onemocnění a úmrtnosti na střevní tyfus od r. 1886-1936. Je
zde vystaven také model čerpacího stroje od Romualda Božka z 50.
let 19. století a unikátní pístové čerpadlo na pohon vodním kolem. Po

několika schůdcích jsme vystoupili před skleněnou stěnu expozice
rozsáhlé haly filtrů, 29 metrů široké a 16 metrů dlouhé, zastřešené
mohutnými klenbami. V 30. letech minulého století tato hala před-
stavovala největší železobetonovou stavbu v tehdejším Českoslo-
vensku. Pro svoji monumentální podobu se jí přezdívá Engelova
katedrála. Na konci expozice nás čekala mapa vodovodní sítě 
v Praze, která je včetně přípojek dlouhá  4324 km. Zde jsme si také

ujasnili, že voda, která
teče z vodovodních ko-
houtků v Kolodějích po-
chází ze Želivky. Starou
budovu jsme opustili,
paní průvodkyně nám
rozdala helmy a bezpeč-
nostní vesty a přešli
jsme do technických pro-
stor v novější části vo-
dárny. Zde jsme si pro-
hlédli česla a čiřiče a do-
zvěděli jsme se něco 
o procesu odstraňování
nečistot mechanicky 
i chemicky pomocí sí-
ranu železitého. V zá-
věru jsme vystoupili až

na ochoz věže do výšky téměř 40 metrů, odkud se naskýtá nevšední
pohled na řeku i město. Vycházka byla dalším zajímavým kamín-
kem v mozaice poznávání našeho hlavního města. 

Text a foto: Haramulová Marta

MUZEUM  VODÁRENSTVÍ

Nabídka podzimních divadelních představení je v Klubu kolodějských seniorů letos ovlivněna tím, že Pavla
Henková, která se o vše stará, má osobní odbornou poradkyni, která jí – a tedy i nám všem – doporučuje 
zajímavá představení. 
Prvé představení byla inscenace Činoherního klubu, kde je od září 2018 uměleckým šéfem Ondřej Sokola hru
režíroval Ladislav Smoček. Představení neslo název LÉDA a jednalo se o téměř psychologickou studii scén
z manželského i nemanželského života přesahující až do grotesky. Hra o nevěře, falešných sebepředstavách
a ambicích, hra o uražené ješitnosti. Excelentní výkon podal představitel jedné z hlavních rolí Petr Nárožný,
v jehož případě se nám ani nechce věřit, že se v letošním roce se dožil osmdesátky! Výborní byli  i Ondřej
Vetchý a Nela Boudová. 

Druhé představení se hrálo v Divadle v Dlouhé a jednalo se o inscenaci   TAJNÝ DENÍK ADRIANA MOLEA
VE VĚKU 13 a ¾. Hra se pohybuje mezi sitkomem a muzikálem. Jejím hlavním cílem je bavit, což se zřejmě
podařilo, protože získala titul Komedie roku na GRAND Festivalu smíchu v Pardubicích. 

DIVADELNÍ SEZÓNA TEPRVE ZAČALA – sleduje naši nabídku na emailu a na nástěnce !!! 
KLUB KOLODĚJSKÝCH SENIORŮ 
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Mužstvo dospělých ukončilo podzimní část sezony na 12.
místě tabulky s celkovou bilancí 3 výher 7 proher a 3 remíz.
Umístění v tabulce určitě není dle našich představ. Hlavním
důvodem je velmi úzký kádr a stále se opakující nedosta-
tek nových hráčů, kteří by měli chuť hrát fotbal za Koloděje
a přidat se k nám. 
Možná jste si všimli, že ve fotbalovém areálu vyrostla nová
nafukovací hala na stávající umělé trávě. Díky tomuto po-
činu budou dospělí fotbalisté i mladší žáci pravidelně tré-
novat celou zimu na velkém hřišti pod umělým osvětlením
bez ohledu na klimatické podmínky. Snad nám to pomůže
k lepším výsledkům v druhé polovině sezony. Samozřejmě
nás všechny ještě čeká poslední akce tohoto roku Vánoční fotbalový tur-
naj, který se bude konat v sokolovně v sobotu 15. prosince.

Výběr mladších žáků má za sebou první polovinu sezony 2018/2019 
v pražské soutěži. Po 10 zápasech je náš tým bohužel na posledním místě
tabulky. Konkurence v pražské soutěži je skutečně velká, je to pro nás
všechny křest ohněm a střet s tvrdou realitou. Uvědomujeme si, že nejde
začít hrát novou soutěž a najednou všechny zápasy vyhrávat, ale výsledky
jsou upřímně hrozivé. Samozřejmě nemůžeme konkurovat pražským
týmům, které mají v jedné věkové kategorii několik mužstev a trénují ví-
cekrát týdně pod vedením ostřílených profesionálních trenérů. Nicméně
musíme udělat maximum pro to, aby jarní část sezony byla alespoň o něco

Sport
FK Slavoj Koloděje

vydařenější a děti nebyly demotivované. Měly by k tomu přispět pravidelné
tréninky i přes zimní období, a proto jsme mladším žákům rezervovali 
termín v nafukovací hale, kde trénují každý čtvrtek od 16:00-17:30. Další
nezbytnou věcí, o kterou usilujeme, je angažování jednoho až dvou pro-
fesionálních trenérů, kteří by nám pomohli především po stránce meto-
dické. Za tímto účelem jsme podali projektovou žádost ve výzvě MŠMT
Můj Klub 2019, která je určena právě na podporu sportovních aktivit dětí
a mládeže. Rád bych tímto poděkoval Ing. Darině Vlčkové, která nám velmi
pomohla při podání žádosti.

Mladší přípravka hrající OFS Praha-východ je po 6 turnajích na 3 místě ta-
bulky. Na to, že jsou to jejich první zkušenosti v ostrých zápasech, tak si
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vedou velmi dobře a už teď se těší na jaro, až zase vyběhnou na zelený
pažit. 
Rád bych touto cestou poděkoval všem rodičům, kteří nám aktivně po-
máhají. Velmi si toho vážíme!
Fotbalu zdar!

Za FK Slavoj Koloděje 
Tomáš Pravda

Místo název týmu Body Skóre
1. TJ Kunice B 59 156:72
2. FK Říčany 54 181:75
3. FK Slavoj Koloděje 37 105:122
4. TJ Sokol Čestlice 36 89:129
5. ČAFC Praha 24 97:150
6. FK Dobřejovice 12 65:161

KONEČNÁ TABULKA PO 5. KOLE
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dámská 
krejčová

Milena Štaincová
K Dubči 266/21

Praha 9 - Koloděje

Tel.: 281 972 019
Mobil: 606 251 067

Inzerce

Vám ušije, 
opraví 

i přešije 
cokoliv 

dle 
Vašeho přání
i z úpletového 

materiálu.



Montáž a prodej autodoplňků
• Autoalarmy GPS/GSM, SHERLOG
• Lokalizační jednotky
• Mechanické zabezpečení
• Černé skříňky
• Tažná zařízení
• Autofólie protisluneční a bezpečnostní
• Hands free sady
• DRL světla (LED denní svícení)
• Parkovací asistenty a kamery
• Autorádia, repro, antény, monitory
• opravy autoelektriky a dokódování 

výbavy vozidel

Tomáš Vítek - TOMÁŠ
K Běchovicům 371/29, Praha 9 - Koloděje

Tel.: 602 566 806, 602 205 090
e-mail: info@fa-tomas.cz, www.fatomas.cz





Z pracovních důvodů

hledám byt v Kolodějích,
Škvorci 50 - 60 m²

k dlouhodobému pronájmu.

Děkuji  tel.: 770 131 330      
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